
Møde om Christianshavns Torv den 14. nov. 2023.  
 

Møde med socialforvaltningen, teknik- og miljøforvaltningen lokaludvalget om prøvetiltag på 

Christianshavns Torv.  

 

Mødedeltagere 

 

Fra forvaltningerne:  

Eva Stokbro Jensen og Lasse Hammer Holm (SOF) og Jakob Hjuler Tamsmark (TMF). 

  

Fra lokaludvalget deltager:  

Forperson Asbjørn Kaasgaard, 1. næstforperson Jette Philipsen, 2. næstforperson Henrik Vilsbøll, 

lokaludvalgsmedlem Ruth Plovgaard, der repræsenterer foreningen Torvenetværket i lokaludvalget, Katinka 

Haxthausen, der er med i lokaludvalgets Torvegruppe og formand for foreningen Torvenetværket, Sia 

Boesen, der er med i lokaludvalgets Torvegruppe og i foreningen Torvenetværket.  

Fra lokaludvalgssekretariatet: Mette Rathsach  

 

Baggrund for mødet 

Socialforvaltningen og Teknik- og Miljøforvaltningen vil i de næste 2-3 mdr. prøve et nyt tiltag af, hvor 

medarbejdere fra de to forvaltninger to gange om ugen vil være på torvet samtidigt. Lokale NGO’er vil også 

blive inviteret til at bidrage til indsatsen.  

 

Tiltaget blev igangsat fredag d. 3. november 2023, og vil blive fulgt op på løbende for at erfaringsopsamle 

og aftale justeringer efter behov. 

  

Ud over det nævnte forsøg arbejder forvaltningerne tæt sammen mhp. at identificere andre mulige tiltag, 

der kan prøves af for at bedre situationen på Christianshavns Torv. Formålet med mødet med Lokaludvalget 

er at få input til arbejdet. 

 

Dagsorden for mødet: 

 

1. Information om forvaltningernes prøvetiltag med fælles TMF/SOF indsats på torvet  

2. Lokaludvalgets input/idéer til prøvetiltag 

3. Aftale proces for inddragelse af lokaludvalget ift. opfølgning på/evaluering af erfaringer med 

prøvetiltaget. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Opsamling 

 

1.Information om forvaltningernes prøvetiltag med fælles TMF/SOF indsats på torvet 

 

Om tiltaget 

 

� Tiltaget blev igangsat fredag d. 3. november 2023, og vil blive fulgt op på løbende for at 

erfaringsopsamle og aftale justeringer efter behov.  

� Der er ikke bevilget ekstra penge til indsatsen og derfor finder tiltaget sted indenfor de 

eksisterende rammer/vagtplaner i de to forvaltninger.  



� TMF og SOF er til stede på torvet samtidigt et par timer om ugen tirsdag og fredag. 

� TMF har sat ekstra ind i forhold til renhold og SOF arbejder opsøgende med at skabe dialog og 

kendskab til brugerne på torvet – dvs. de udsatte grupper.  

� Politiet kommer også jævnligt forbi og indgår på den måde i dialogen. 

� Tanken er, at renholds- og socialindsatserne skal støtte bedre op om hinanden og så skal tiltaget 

resultere en identifikation af yderligere tiltag, der kan prøves af for at forbedre situationen på 

Christianshavns Torv.  

Forvaltningen uddybede:  

 

� Man har skelet til erfaringer fra Maria Kirke Plads på Vesterbro. Her har man lykkes med at skabe bedre 

dialog med de udsatte borgere, der førte til bedre renhold. Dvs. adgang til renhold.  

� SOF kan hjælpe socialt udsatte videre i de tilbud, der er. Men spørgsmålet er om der er interesse for de 

tilbyd, der er.  

� Borgere skal lade være med at komme med ting og sager til de udsatte. Det er ikke nødvendigt selvom 

tanken er sød. De udsatte har adgang til fx soveposer mv. andre steder.  

 

2. Lokaludvalgets input/idéer til prøvetiltag 

 

� Lokaludvalget tilkendegav, at det på baggrund af mødet med Teknik- og Miljøborgmesteren og 

Socialborgmesteren i starten af 2023 havde forventet noget mere i forhold til indsatser på torvet.  

 

� Lokaludvalget har eksempelvis peget på ønsket om at få fjernet halvtaget ved busstoppestedet. Det 

bruges til at tage ophold i og som soveplads – og er et uheldigt mødested og samlingspunkt. 

Metroselskabet er umiddelbart positive overfor at fjerne det og derfor ærgrer det lokaludvalget, at 

forvaltningerne ikke har fulgt op på dette.  Lokaludvalget vil gerne have, at kommunen sender en 

henvendelse til metroselskabet om ønsket.  Forvaltningen tøver med at fjerne det – for kommer det 

først ned, kommer der ikke noget i stedet.  

 

� Torvenetværket har fået en fondsbevilling, der giver mulighed for at lave midlertidige interventioner på 

torvet. Blandet andet venter de på tilladelse til at sætte plantekasser op.  Søren Rasmussen fra TMF 

vil forsøge at få tilladelse til at sætte blomsterkasser på Torvet. TMF siger ” værsgo”, så gør 

torvenetværket det.   

 

� Lokaludvalget påpegede, at den type udfordringer der er på torvet, har krav på noget større og mere 

konstruktivt. Midlertidigheden/forsøgsperioden skal/bør også inddrage fysiske tiltag. Torvenetværket 

har her arbejdet med forskellige ideer og inddelinger af torvet, som lokaludvalget bakker op om.  

 

� Fire ting torvenetværket bl.a. gerne vil i gang med: 

 

o Afprøvninger ved busstoppestedet 

o Mobilt overdækket sted, så man kan afprøve forskellige placeringer af, hvor brugerne af torvet 

kan tage ophold (opblødning af Bermuda trekanten)   

o Kunstprojekter kan være en god ting. Fx har det været en succes når miljøpunktet har lavet 

workshops med fuglekasser på torvet.  

o Socialvicevært i caféen – kan man ikke gøre noget midlertidigt her? (KEjd) 

 

Lokaludvalget uddybede derudover:  

 



� Torvet er udfordret af, at der ikke er meget sol. Derfor er spørgsmålet, hvordan man kan aktivere 

skyggesiden. Lokaludvalget ønsker at få åbnet COOP ud mod torvet, men det har indtil videre ikke haft 

held med at få solgt ideen.  

� Der har også været tale om at reetablere pissoiret ved kanalen.  

� Derudover bør man have for øje, at der er tale om forskellige grupper af udsatte. De skal mødes med 

forskellige tilbud/krav. Altså er der forskellige socialtilbud, som skal udstikkes for at reducere 

spændingerne på torvet.  

 

3. Opfølgning - den korte opfordring/anbefaling til forvaltningen 

 

➢ Giv tilladelse til opsætning af plantekasser – jf. fondsbevilling til torvenetværket 

➢ Gør noget ved busstoppestedet nu – dvs. kontakt metroselskabet og få skuret taget ned. 

➢ Fint, hvis forvaltningen kan give nogle retningslinjer til borgere og lokale organisationer, der ønsker 

at donere tøj og mad mv. til de udsatte. Så vil lokaludvalget sprede ordet lokalt.  

➢ Suppler det nuværende tiltag og iværksæt fysiske indsatser. Hent ideer, forslag og inspiration fra 

torvenetværkets oplæg om torvet.  

  

Lokaludvalg og forvaltninger mødes i januar for at drøfte erfaringerne med tiltaget og evt. nye skridt i 

indsatsen.  

 

 


